

တၢ်အရူဒိၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ဆဲးဘၣ်ကသံၣ်ဒိသအ COVID-19 ခံဖျၢၣ်တဖျၢၣ်တၢ်ဟံဖျၢ

[တၢ်ဒုတၢ်အူသိၣ်ထီၣ်]

[Kris Ehresmann] ဟဲလိၣ်ယမံၤမ့ၢ် Kris Ehresmann ဒီးယမ့ၢ်တၢ်ဆါဘၣ်ကအပူၤန့ၣ်တၢ်လၢ မံၣ်နံၣ်စိထီၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤဝဲၤကျိၤ (Minnesota Department of Health) အဂီၢ်လီၤ. ယအဲၣ်ဒီးတဲသကိးတၢ်ဒီးန့ၣ်တၢ်အံၤဘၣ်ယးဒီး တၢ်အရူဒိၣ်ဘၣ်ယးနကဆဲး COVID-19 ကသံၣ်ဒိသအခံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

COVID-19 ကသံၣ်ဒိသအလၢအအိၣ်တဖၣ်, တနီၤန့ၣ်လိၣ်ဆဲးခံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤ. နမ့ၢ်လိၣ်ဆဲးကသံၣ်ဒိသအခံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤ ပုၤလၢအဆဲးန့ၢ်န့ၢ်ကသံၣ် ဒိသအကတဲဘၣ်န့ၣ်, ဒီးနမ့ၢ်လိၣ်ဆဲးခံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤ, တၢ်ကစီၣ်အံၤမ့ၢ်လၢနဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

COVID-19 ကသံၣ်ဒိသအလၢအအိၣ်ခဲလၢကတဖၣ်န့ၣ် ပူၤဖျဲးဒီးမၤတၢ်တုၤလီၤတီၤလီၤအယိ နကြးဆဲးကသံၣ်ဒိသအတမံၤလၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ. COVID-19 ကသံၣ်ဒိသအလၢတၢ်ကဘၣ်ဆဲးအံၤခံၣ်တဖၣ်, တၢ်အံၤအရူဒိၣ်ဘၣ်ယးလၢ ကဆဲးကသံၣ်ဒိသအခံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤ လၢတၢ်ဒိသအထီၣ် COVID-19 တၢ်ဆါအဂ့ၢ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ. သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢ, ကသံၣ်ဒိသအခံၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ်ကြးမ့ၢ်ကသံၣ်တကလုာ်ယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆဲးကသံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤအဘၣ်စၢအိၣ်ဝဲသၢတုၤလွံၢ်န့ၣ် ဒီးသန့ထီၣ်သးလၢ ကသံၣ်ဒိသအကလုာ်လၢနဒီးန့ၢ်ဘၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲနဆဲးကသံၣ်ဒိသအအိၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤ, နကြးမၤတၢ်သ့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်ဖးသီလၢကဆဲးကသံၣ်ဒိသအခံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ထံၣ်လၢအဂ့ၢ်လၢနကကွဲးလီၤအီၤလၢနလံာ်နံၣ်လံာ်လၢအဖိခိၣ် မ့တမ့ၢ် ထၢန့ၣ်အီၤလၢနလီၤတဲစိအပူၤ လၢကဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်စၢန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤအသးကအိၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်လၢ ပုၤတကၤကဆဲးကသံၣ်ဒိသအခံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤတသ့လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်ဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. အတူးတအိၣ်ဘၣ်. ပကဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢန့ၣ်လၢနကကုာ်ကျဲးစးဒီးမၤန့ၢ်တၢ်သ့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်ဖးသီ လၢတၢ်ကဆဲးဘၣ်ကသံၣ်ဒိသအခံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤတသ့ဖဲအသ့လၢအဆိအချူ န့ၣ်လီၤ. တလိၣ်နစးထီၣ်ဆဲးကသံၣ်ဒိသအအိၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤထံးလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်အံၤလီၤအီၤတၢ်ကစီၣ်တနီၤလၢအဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဒိသအတဖၣ် လၢတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒိသအတၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤ.တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤအံၤဒီးလၢပကဘၣ်မၤလီၤန့ၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. FDA ဟ့ၣ်ကုာ်ဟ့ၣ်ဖးဒီးဝဲဒၣ်လၢ ကသံၣ်ဒိသအလၢတၢ်ဘၣ်ဆဲးအံၤခံၣ်တဖၣ် ဒီးဆဲးန့ၣ် COVID-19 ကသံၣ်ဒိသအခံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲၤ လၢကမၤလီၤတၢ်ဝဲဒၣ်လၢနအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိသအထီၣ်တၢ်ဆါအဂ့ၢ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘျူးဒိၣ်မးလၢနဆဲးကသံၣ်ဒိသအအယိလီၤ. ပုၤကိးဂၤဒဲးလၢအဆဲးဘၣ်ကသံၣ်ဒိသအတဖၣ် ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်ပုၤလၢပကဘျူးထီၣ်ဆူၣ်တၢ်မၤလီၤမၤကွံာ် COVID အသိတခါန့ၣ်လီၤ. [တၢ်ဒုတၢ်အူသိၣ်ထီၣ်]

Minnesota Department of Health
Communications Office
PO Box 64975
St. Paul, MN 55164-0975
651-201-4989
health.communications@state.mn.us
www.health.state.mn.us

3/10/21 (Karen)

လၢကမၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤလၢကျိၤကျဲးအကွၢ်အဂီၢ်လီၤဆိအဂၤအဂီၢ်, ကိး ဖဲ ၆၅၁-၂၀၁-၄၉၈၉